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Vážení spoluobčané, 
přijde mi, že to bylo včera, co jsem psal úvodní 

slovo do jarního vydání Karlovského zpravodaje a už tu 
máme pro změnu číslo letní.  

Mám radost, že přechod na  nový způsob výroby 
Zpravodaje se  u  vás setkal s  veskrze pozitivním 
ohlasem, a to dokonce i na straně výrobce, který hned 
naše první vydání zařadil do  svých propagačních 
materiálů.  

Důvodů k  radosti bylo v  posledních týdnech 
povícero. Myslím, že všichni jsme kvitovali s povděkem 
p ře s těh o v á n í o rd i n a c e p ra k t i c ké h o l é k a ře 
do původních, již zrekonstruovaných prostor.  

Hovoříme-li o  radosti, nemohu nevzpomenout tu, 
kterou nám všem jistě udělali naši mladí fotbalisté (1. – 
3.  ročník). Skvěle zvládli okresní i  krajské kolo 
McDonald´s Cupu a dostali se až do finále v Uherském 
Hradišti, kde poměřili síly s  týmy z  celé České 
republiky. A  ostudu opravdu neudělali. Velké 
poděkování všem – malým fotbalistům, jejich trenérům 
i rodičům.  

Celý měsíc červen byl pak ve znamení významných 
společenských akcí, kterých se zúčastnili nejen občané 
Velkých Karlovic, ale i  spousta pozvaných hostí. Dne 
3.  června se  uskutečnil již 11.  ročník Mezinárodního 
dětského folklórního festivalu. Za  krásného, 
slunečného počasí, v  příjemné atmosféře amfiteátru 
u muzea vystoupilo osm pozvaných souborů z Moravy 
a Slovenska.  

Druhým přátelským setkáním byla oslava 120  let 
od  založení Sboru dobrovolných hasičů U  kostela, 

které se  zúčastnili zástupci SDH Vysoká nad Kysucou, 
Horní Bečvy, Nového Hrozenkova a  sborů z  Velkých 
Karlovic. Děkuji za  přípravu vydařených akcí 
pracovníkům informačního centra, základní školy 
a  obecního úřadu v  případě folklorního festivalu 
a  členům (výboru) SDH U  kostela za organizaci oslav 
120 let založení sboru.  

V neděli 18.  června 2023 připravila Základní škola 
Velké Karlovice Slavnostní akademii u příležitosti 70 let 
od  jejího otevření. V krásně připravené budově školy 
se  mohli v  průběhu dopoledne zájemci podívat, jak 
vypadá škola po 70-ti letech provozu. Mohli navštívit 
původní třídy i  moderně zrekonstruované prostory 
školy. Celá budova byla vyzdobena pracemi žáků, 
prezentacemi výsledků a fotografiemi. Ve 14.00 hodin 
paní ředitelka školy zahájila Slavnostní akademii. 
V  pestrém programu vystoupily všechny třídy 
za  potlesku plně obsazeného amfiteátru u  muzea. 
V podvečer se pozvaní hosté, učitelský sbor, zástupci 
zastupitelstva obce, unie rodičů, setkali u příjemného 
přátelského posezení v  jídelně základní školy. Děkuji 
vedení školy, učitelskému sboru, hospodářským 
pracovníkům a  zaměstnancům kuchyně za  skvělou 
přípravu rozsahem velmi náročné společenské akce.  

Vzhledem k  tomu, že se  rychle přiblížil i  závěr 
školního roku, tak děkuji všem pracovníkům školy 
za  úspěšný průběh výuky a  dětem přeji příjemné 
prožití zasloužených prázdnin. Žákům 9.  třídy – 
absolventům ZŠ přeji hodně štěstí v dalším vzdělávání.  

Nám všem pak přeji krásné, pohodové léto…. 

Miroslav Koňařík, starosta  

SLOVO  STAROSTY

Na "bedně" sice nestáli, 
ale pro nás to vítězové jsou. 
A velcí!!! 
                                                                               
McDonald´s Cup
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FOTOEDITORIAL

Zadejte nebo vložte text

Zadejte nebo vložte text

     Lid karlovský a jeho moudrost... 
                          FILÍPEK MACHO   (4 roky) 
      "Ty oplavdu nevíš, co je v životě nejdůlezitější? 
        No plece ... maminka!!!" 

                                               Zaznamenáno při návštěvě knihovny (ren)
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA, MATRIKA

Jubilanti za II. čtvrtletí 2023 
80 let  

Marie Solanská 
Jaroslava Mušáková 

Miroslav Křenek 
Žofie Martináková 

Ján Štefaňák 
Jan Orság 

Zdeněk Chuděj 

85 let 
Míla Kolář 

Angela Volková 
Zdeňka Rychlíková 
Marie Kysučanová 
Vítězslav Valchář 

Marta Bolfová 

90 let 
Marta Grňová 

Více jak 90 let  
Stanislav Kotyza 91 let 
Miroslav Jurečka 92 let 

Jan Tomek 93 let 
Milada Seidlová 95 let 

V červnu jsme ve Velkých Karlovicích přivítali 12 nových valašských občanků i s jejich rodiči. Čekalo na ně několik 
malých pozorností, například dárková taška z projektu „S knížkou do života“ z naší knihovny, ale také příspěvek 
z rozpočtu obce, který se podařilo navýšit z dosavadních 2000,- Kč na 5000,- Kč na každé narozené dítě.  Drobotině  
přejeme hodně zdraví, štěstí a lásky....                                       (red)

VZPOMÍNKA 
"Co máme dělat, když nás 
bolí srdce? zeptal se 
chlapec. Dopřejeme mu 
přátelství, společné slzy a 
čas, dokud se neprobudí 
šťastné a s novou nadějí..." 

Dne 19. června 2023 jsme vzpomněli 4. smutné 
výročí úmrtí pana 

HUBERTA MINARČÍKA. 
Srdce stále bolí, ale krásné vzpomínky naštěstí 

zůstávají.  S nadějí 
rodina a přátelé

INZERCE 
Nabízím sušené bylinky: šalvěj, mátu, 

měduňku, bezinku, lipový květ.  
Více informací na tel.: 571 444 305
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ZPRÁVY

120 let od založení sboru SDH Velké Karlovice U kostela

INFORMACE Z RADNICE 
• Byla úspěšně dokončena rekonstrukce 

ordinace praktického lékaře. 
• Zrealizována výměna odpadního potrubí 

v domě čp. 683, plus zahájeny práce na 
výmalbě společenských prostor domů čp. 683 
a 684. 

• Proběhlo ořezání stromů a terénní úpravy 
prostor před zdravotním střediskem. 

• Byla vybrána firma na zateplení budovy 
knihovny a pošty, stavební práce budou 
probíhat v termínu  červenec až listopad. 

• Dokončuje se výstavba prodloužení 
vodovodního řádu a zrychlovací stanice 
v Miloňově. 

• Bylo zahájeno výběrové řízení na dodavatele 
přestavby kinosálu na KD. 

• Zahájeno výběrové řízení na vybudování 
splaškové kanalizace ve stavebním obvodu 
Miloňov. 

• Bylo dokončeno dětské hřiště u základní školy. 
• Instalována elektronická úřední deska před 

budovu obecního úřadu. 
• Započala výstavba oplocení skladovacího 

prostoru za prodejnou pana Jílka. 
• Proběhla výměna veřejného osvětlení na 

kruhovém objezdu a dalších dvou přechodech 
pro chodce za úsporné LED svítidla. 

• Probíhá výměna střešní šindelové kritiny na 
kapličce v Podťatém. 

• Započaly práce poslední etapy opravy 
oplocení hřbitova. 

• Započaly práce na regulaci vodního toku 
v Pluskovci, součástí kterého bude i oprava 
dvou mostů ve vlastnictví obce pro přístup 
k obecnímu domu čp. 786. 

 (red)

V sobotu 17. června 2023 proběhy v našem sboru 
oslavy velkého výročí.  Nádherných 120 let od 
založení sboru je již úctyhodné číslo, na tom se shodli 
všichni, co se slávy zúčastnili.  

 Program toho dne byl nabitý. Nejdříve proběhl  
slavnostní nástup všech delegátů sborů naší obce, 
okolí a hostů, poté se průvodem šlo na mši svatou. Při 
té příležitosti jsme požádali našeho pana faráře,  
P.  Fr a n t i šk a K a n t á r a , o p o že h n á n í n a š i c h 
„nových“ vozidel výjezdové jednotky. Následoval 
slavností oběd, kde proběhlo ocenění našich členů za 
věrné služby a dlouholetou práci. Byli jsme také 
obeznámeni s historií našeho sboru. Na závěr nás 
če ka l a p ro h l í d ka n o vě z re ko n s t r u o v a n é h o 
společenského sálu v  hasičárně, představení veškeré 
techniky výjezdové jednotky a přátelské posezení.  

Ještě jednou moc děkujeme, že jste se této 
slavností chvíle s námi zúčastnili a užili jste si to stejně 
jako my. Sboru do budoucna přeji minimálně ještě 
jednou tolik let a ať je tato krásná tradice stále 
zachována. 

          Lucie Valigurová, snímky archiv SDH 
Velké Karlovice U kostela

Kamerový systém 
na hřbitově pomohl 

Krádeže či vandalizmus na hřbitově. Nepříjemná 
skutečnost, která se bohužel čas od času nevyhne ani 
naší obci a není vždy snadné se s ní vypořádat. 
Tentokrát se však především díky kamerovému 
systému, který je na místním hřbitově instalován, 
podařilo zloděje identifikovat. 

(red) 
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MULTIFUNKČNÍ, 
ANTUKOVÉ SPORTOVIŠTĚ 

Skvělá věc se podařila. Do prázdnin jsme 
společnými silami vybudovali multifunkční sportoviště 
v areálu základní školy hned vedle koupaliště. 
Záměrem sportoviště bylo co nejširší zapojení všech 
tříd od první až po tu devátou. Prostě, aby každý, jak 
holka tak kluk, i v tak velkém věkovém rozmezí, si našel 
chvíli na svou volnočasovou aktivitu. Ta může být 
sportovně herní, jen herní, skákací, poznávací. Nechybí 
ale ani možnost kreslení na tabuli, případně 
gymnastické lavičky na cvičení nebo jen na sezení. 
Samozřejmě mimo školní výuku bude sportoviště 
zpřístupněno také veřejnosti. Provozní řády a 
upřesňující informace se řeší.  

Zadavatel sportoviště a zároveň hlavní finanční 
investor je obec Velké Karlovice. Ovšem na celém 
projektu se podíleli i další významní sponzoři.  
Konkrétně: Lesy Augustiniánského opatství, které 
přispěly částkou ve výši 100 000,- Kč a římskokatolická 
farnost Velké Karlovice, jež věnovala 50 000,- Kč. 
Oběma sponzorům upřímně děkujeme.  Těší mě 
velice, že jsme se na akci podíleli tak nějak společně.  

Kromě toho jistě  stojí za zmínku zprovoznění 
stávajících antukových kurtů. Jejich oplocení za roky 

trvání (téměř 38 let) dosáhlo své životnosti. O výstavbu 
se tenkrát zasloužili rodiče a sportovní nadšenci naší 
obce. Můžeme říci, že duch myšlenky opět ožil a pár 
nadšenců z volejbalového karlovského týmu dalo svůj 
drahocenný čas k dispozici a pomohli toto hřiště 
znovu zprovoznit. Navíc přibyly i nové volejbalové 
sloupy. 

Je radost sledovat spokojené děti, které si i díky 
tomuto areálu pohyb prostě užívají. Myslím, že pro nás 
neexistuje větší odměny.  Ještě jednou velké díky 
všem.                                                                                                                                          

Petr Koňařík

Stále se setkáváme s názory občanů, kteří se 
domnívají, že prodejnu potravin na křižovatce              
U kostela nechal zbourat obecní úřad. Neustále 
vysvětlujeme, že k demolici obchodu nedošlo na 
příkaz obecního úřadu, ale z rozhodnutí majitele 
objektu – firmy Synot. Odstranění obchodu uskutečnili 
na základě vlastního rozhodnutí a platného povolení, 
které vydal stavební úřad.  

Snažíme se věřit myšlence, že demolice měla 
předcházet výstavbě nového obchodu potravin, který 
měla provozovat Jednota, spotřební družstvo ve 
Vsetíně. Dle sdělení majitele firmy Synot, pana Ivo 
Valenty, se zvýšily náklady na stavbu natolik (cca 50 mil 
Kč), že předem stanovené nájemní podmínky pro 
provozovatele obchodu museli navýšit. Vedení 
Jednoty mělo obavy, že by nově stanovenou výši 
nájmu svou obchodní činností nedokázali splácet. 
Zájem o pronájem obchodu za těchto podmínek 
ukončila i společnost Billa. To se událo v roce 2022.  

Na jaře letošního roku jsme zprostředkovali několik 
jednání, které by mohly vést k obnovení zájmu o 
stavbu a provozu obchodu. Nabídli jsme společnosti 
Synot směnu pozemků, abychom mohli hledat 
snadněji nového zájemce o stavbu a provoz obchodu 
v tomto prostoru, ale náš pozemek,  rovněž stavební, 
se zdál vedení společnosti málo atraktivní. Společnost 
Synot je ochotna pozemek prodat, ale ani společnost 
BILLA, a zatím ani nikdo jiný, nedokáže akceptovat 
nabídnutou kupní cenu ve výši 19 500 000 Kč. Dle slov 
pana Ivo Valenty je společnost připravena objekt i 
postavit, ale zatím nemá žádného zájemce z řad 
obchodních řetězců. Na jednání zastupitelstva jsme 
projednávali možnost nabídnout obecní pozemky pro 
stavbu obchodu, ale tento by již nebyl na rozcestí 
Soláň, ale na jiném vhodném místě.  

O dalším průběhu jednání vás budeme informovat. 
Miroslav Koňařík, starosta

Pár slov o situaci obchodu s potravinami U kostela

ZPRÁVY
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Pohádkový les rekordní  
Přes pět stovek dětí zavítalo v neděli 11. 6. do Velkých 
Karlovic na tradiční Pohádkovou cestu lesem u hotelu 
Galik v Resortu Valachy. „Celý týden bylo deštivo, ale 
zrovna na neděli se jako na zavolanou vyčasilo, takže 
nás navštívilo opravdu hodně dětí s rodiči. Tolik 
návštěvníků jsme tu snad ještě neměli. Jsme rádi, že si 
dodatečný dárek ke dni dětí všichni užili,“ pochvaloval 
si jeden z organizátorů, Jakub Neubauer z Resortu 
Valachy.  

Pro děti bylo připraveno putování za pohádkovými 
bytostmi, které s nimi plnily zábavné úkoly. Na trase na 
ně čekali například Krakonoš, Harry Potter, Vaiana, 
pračlověk nebo čerti. V cíli se pak děti ještě mohly 
zabavit v herní zóně s deskovými hrami, GoGEN 
dětskou elektronikou, při sledování řezbáře nebo 
u bubenické show dětí ze ZUŠ Karolinka. 

Další akcí pro rodiny s dětmi, které chystá Resort 
Valachy, bude v září Bike Valachy,  v říjnu pak Podzimní 
kouzlení se stezkou odvahy a závod Běhej Valachy 
v rámci Datart Valachy tour.                                            

(mž) 
Snímek Josef Vrážel 

ZPRÁVY

Další krok v proměně ordinace praktického lékaře 
Dosud jsem do Karlovského zpravodaje přispíval jen v předvánočním čase shrnutím roku a mým pohledem na 
život v Karlovicích. Stala se z toho pro mě, zatím krátká, ale tradice, v které bych rád pokračoval. Nyní udělám 
výjimku kvůli tématu, které zajímá asi většinu Karlovjanů. A dlouho jsem promýšlel, co a jak vlastně sdělit, abych 
nezměnil ducha Karlovského zpravodaje. Snad se mi to podaří… 

Přibližně od poloviny ledna do začátku května probíhala rekonstrukce prostor ordinace praktického lékaře 
v  karlovském zdravotním středisku. Začátek prací mohl být o něco dříve, průběh o něco kratší, a tedy i dřívější 
konec,  ale to už v tuto chvíli není podstatné. A naopak důležité je, že se, stejně jako já, můžete těšit z výsledku. 
Z  rozpočtu obce byly rekonstruovány podlahy, nové rozvody topení, vody a odpadu, elektroinstalace, rozvody 
datových sítí, byly upraveny a vyrovnány vnitřní omítky a někde postaveny nové příčkové zdi, nové dveřní zárubně 
a dveře s bezbariérovým přístupem, stropní podhledy a izolace, osvětlení, kuchyňské linky ve třech místnostech, 
a také místnost technického zázemí sloužící pro všechny tři ordinace (praktický lékař, zubní lékař, gynekolog). 

Z vašich reakcí přesvědčivě usuzuji, že jste rádi a výsledek se vám také líbí. Jak všichni víme, ani Řím nepostavili 
za den, průběžně ještě sám pracuji na další transformaci pojetí oboru praktického lékařství podle dnešního 
moderního pojetí 21. století, rozvoji nejen vybavení podle představ a plánů, ale i podle vašich smysluplných přání 
a připomínek, které sbírám po celou dobu svého působení v ordinaci. Stále je a bude, co vylepšovat, ale důležité je 
znovu neusnout na vavřínech. 

Rád bych touto cestou jmenovitě poděkoval: Michalovi Bukovjanovi, Jindřichovi Čotkovi, Jiřímu Ondřejkovi, 
Jiřímu Ondřejkovi mladšímu, Petrovi Ondřejkovi, Tomášovi Pavelkovi, Janovi Vašutovi, Jiřímu Vašutovi, zdravotní 
sestřičce Denise Kaděrkové a mojí manželce Magdaleně, za podporu a hlavně, že mi během svých volných 
víkendových dní fyzicky pomohli při stěhování vybavení ordinace do anebo z azylového provizoria. 

Závěrem bych chtěl ještě poděkovat jedné osobě. Věra Jakešová, kterou všichni samozřejmě velmi dobře znáte, 
dlouhodobě pracovala v ordinaci na pozici zdravotní sestry, a to hlavně za mého předchůdce, se mnou už jen 
malou část při konci své kariéry a pomáhá záskoky při dovolených nové sestry, letos v září oslaví významný milník 
svého života. Společensky i z mého pohledu je třeba tento milník ctít. Přeji a chci umožnit Věrce, aby se ze zdravotní 
sestřičky starající se o pacienty, už mohla stát hlavně babičkou starající se o svá vnoučata, dokud se dají ještě 
babičkovsky rozmazlovat. Tedy ještě jednou děkuji Věrce za neocenitelnou pomoc při začátku přeměny ordinace 
pod mým jménem a přeji zasloužený odpočinek, a aby celoživotní zkušenosti využila co nejlépe a v pevném zdraví. 

MUDr. David Nosek, praktický lékař
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FOTOREPORTÁŽ

Když škola slaví své jubileum...

TENTOKRÁT BEZ ŠIPKY 
Milí čtenáři, 
školní časopis Šipka není aktuálně součástí vydání 
letního Karlovského zpravodaje.  

K sedmdesátiletému výročí školy jsme vydali 
obsáhlý almanach, který obdrželi žáci naší školy 
a  je jistě již ve vašich rodinách. Několik výtisků 
almanachu bude k zapůjčení nebo zakoupení 
v místní knihovně a také v kanceláři školy. Šipku 
vydáme v podzimních dnech nového školního 
roku 2023/24.  

Přeji vám slunné léto s načerpáním nové 
energie a deváťákům, kteří nás opouštějí, aby 
jejich poslední prázdniny na karlovské základní 
škole patřily k těm NEJ….. 

Svatava Koňaříková, ředitelka školy

Snímky Mirky Pavelkové se 
vracíme k výroční akademii, 
která se při příležitosti oslav 
70. výročí založení školy 
"U  kostela" konala v  amfi-
teátru Karlovského muzea. 
Atmosféra byla skvělá, účast 
hojná, nechyběly ani slzy - ať 
už smíchu či dojetí....
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AUDIOKNIHA PLNÁ VYPRÁVĚNÍ Z KARLOVIC

KULTURA

V sobotu 17. 6. 2023 přivítal zaplněný amfiteátr písničkáře Jaromíra Nohavicu.  Atmosféra byla bez nadsázky skvělá. 
Bylo znát, že zpěvák Karlovice zná a svým způsobem mu nějak  přirostly k srdci. Koncert si užili nejen diváci, ale i 
sám interpret. Jak se nechal po vystoupení slyšet, nezříká se další účasti, rád by si to u nás v amfiteátru znovu 
zopakoval.  A my ho bereme za slovo.... 

(ic) Snímek Josef Pavlín

Knihu pověstí, legend a vyprávění z Velkých Karlovic a okolí 
nazvanou "O čem si vyprávjajú Karlovjané" napsala Helena 
Mičkalová. Necelých osmdesát minut dlouhý výběr z knihy ve 
valašském nářečí načetla Marie Vašutová, zpěvačka ženské 
pěvecké skupiny Karlovjanky z Velkých Karlovic.  

„Rodiče mluvili valašsky, takže jsem tohle tvrdé, ale krásné 
nářečí slyšela kolem sebe od útlého dětství a automaticky jsem 
mu rozuměla a naučila se ho zároveň s českým jazykem, který 
jsme měli ve škole,“ vzpomíná paní Vašutová. 

Audiokniha "O čem si vyprávjajú Karlovjané" vyšla za finanční 
podpory obce Velké Karlovice.   

Cena CD: 199 Kč 
Foto: MG Music / MV knihy / Václav Nekvapil 
Audio knihu "O čem si vyprávjajú Karlovjané" je možné 

zakoupit v knihkupectví Dobrovský a nebo v IC Velké Karlovice.           
Miroslav Graclík

Koncert Jaromíra Nohavici
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KULTURA

Léto budiž pozdraveno 
...konečně i k nám na Soláň dorazilo. 

Je to již 24 let, kdy se poprvé kosila louka 
u Korytářů a hlasy Karlovjanek se nesly do údolí spolu 
s tóny cimbálu, houslí a basy. 

V galerii ve Valašském atelierů u Hofmanů se za tu 
dlouhou dobu vystřídaly řady malířů, grafiků, 
keramiků i sklářů. Věříme, že potěšily a obohatily život 
mnoha našim návštěvníkům.  

V letošním roce u nás vystavuje výjimečný autor 
Jan Kavan - grafik, malíř, ilustrátor a pedagog. 

Výstavu doplňuje řada keramických exponátů 
od autorů z celé naší republiky. 

Vítejte na Soláni, vítejte u Hofmanů. 
Marcela Vajceová 

ŘEMESLNÉ ÚTERKY 
Od 23. května do 20. června probíhaly v 
Karlovském muzeu dětmi oblíbené Řemeslné 
úterky. Kluci a holky si tak mohli  vyzkoušet 
například paličkování, vyřezávání lupenkovou 
pilkou nebo dlabání rýn.  

Děkujeme všem ochotným a š ikovným 
řemeslníkům za jejich trpělivost a snahu 
seznámit děti s každodenním životem našich 
předků.    

                         
(ic) Snímek archiv IC

JAN KAVAN 
Učil se v ateliéru u Strnadela i Trnky 

Přestože se Jan Kavan narodil ve Zlíně, dětství a školy 
absolvoval v Praze. Jeho otec sochař Jan Kavan totiž 
učil za války v umělecké škole založené Baťou. 
Vystudoval na Vysoké škole uměleckoprůmyslové v 
Praze v ateliéru takových umělců, jakými byli prof. 
Strnadel a prof. Trnka, kde působil jako asistent grafik 
Jiří Anderle, který měl na jeho tvorbu vliv.   

Těžištěm Kavanovy tvorby je kresba a volná 
umělecká grafika. Kresby vytváří v kombinaci s 
technikou air brush a grafiky hlubotiskovou technikou 
leptu obohacené o soutisky matric. Aktéry jeho prací 
jsou lidské bytosti utvářené v soužití s okolním světem i 
vesmírem, ale na druhé straně například také 
n e p ra v děp o d o b n é b y t o s t i z c e l a f a n t a s k n í , 
připomínající neexistující hmyz.  

Kromě volných grafických listů, kterých vytvořil 
nespočet, se Jan Kavan uplatňuje také jako ilustrátor, 
tvůrce Ex libris a v poslední době mnoha poštovních 
známek.  

Dostalo se mu řady ocenění, učil na Vyšší odborné 
škole a na Střední umělecké škole V. Hollara a je 
členem sdružení nesoucí právě jeho jméno. Předsedá 
komisi pro tvorbu poštovních známek České pošty. 
Uspořádal nespočet výstav doma i v cizině a je 
zastoupen ve sbírkách institucí i soukromých sběratelů. 

  
Milena Klasová 
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TANEČNÍ HÁDANKY 
Dne 3. 6. 2023 se uskutečnil tradiční a letos již 

11. ročník MDFF s tématem Taneční hádanky. Festivalu 
se zúčastnilo 8 dětských souborů jak z Česka, tak i ze 
Slovenska. Letošními soubory byly Karlovjánek 
z  Velkých Karlovic, vsetínská Malá Jasénka, 
Břeclavánek z Břeclavi, brněnský Skřivánek, Laczka 
z Bystřice nad Olší, soubory Brioso a Lieska ze Žiliny 
a soubor Mladosť z Považské Bystrice. 

Akce začala v areálu Karlovského muzea od 9 hod 
Řemeslným dnem, kde si děti i dospělí mohli 
vyzkoušet skoro zapomenutá řemesla. Například: 
kovářské práce, broušení skla nebo práci na 
kolovrátku. V 13:30 "odstartoval" slavností krojovaný 
průvod od ZŠ k amfiteátru Karlovského muzea, kde 
posléze začal samotný program festivalu. Režie 
organizačně náročné přehlídky se ujal choreograf 
a  tanečník Rudolf Danajovič. A nutno dodat, že pod 
jeho taktovkou program šlapal na jedničku až do 
konce. Moderátorka Monika Brindzáková  po každém 

vystoupení vyhlásila soutěžní otázku a na výherce 
čekal nejen potlesk, ale i malý dárek.  

Na závěr festivalu se všechny soubory sešly na 
pódiu amfiteátru, kde si společně slíbily, že se příští 
rok zase sejdou. Celý den vládlo slunečné počasí, 
přátelská atmosféra a pohoda.  

       
 (ic) Snímek Josef Pavlín

KULTURA

Kromě mnoha jiných zájmových aktivit a kroužků pod 
záš t i tou místní základní školy a ostatních 
dobrovolníků probíhala v tomto školním roce pro 
žáky naší Základní školy v prostorách místní knihovny 
také výuka angličtiny.  

Výuka se konala vždy v pondělí a žáci 4., 5. a 6. třídy 
byli rozděleni do dvou skupin tak, aby bylo dle jejich 
možností a vědomostí docíleno co nejvyšší efektivity. 
Učili jsme se „volnou“ formou, přesto si dovoluji říct, že 
spoustě žáků právě takový způsob organizace výuky velmi pomohl a pevně věřím, že to většina z nich, včetně 
rodičů ocení. Je naprosto pochopitelné, že v rámci školní výuky takové možnosti nejsou a musím tedy v tomto 

ohledu smeknout před všemi učiteli, kteří angličtinu 
na naší základní škole vyučují! Bylo zřejmé, že výuka ve 
škole je vedena velice konstruktivně.  
  V rámci lekcí jsem se snažila reflektovat jejich 
aktuální možnosti, stále jsme konverzovali, hráli různé 
hry, četli si, v případě pěkného počasí jsme vyrazili 
i  ven. Největší radostí pro žáky samozřejmě bylo, že 
nedostávali žádné domácí úkoly :). Tento školní rok 
jsme ukončili opékáním špekáčků, koupačkou a bylo 
to parádní. 
  Informace ohledně výuky angličtiny v příštím 
školním roce budou zveřejněny do poloviny září 
2023. Pevně věřím, že zájem bude opět vysoký a že se 
shledám i s těmi, s nimiž jsem si to tento školní rok 
v knihovně i mimo ni náramně užila.  
  Přeji všem, dětem i rodičům, pohodové léto :o)  

Kristýna Jakešová 
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Tak jsme to měli v knihovně opět pestré. Navštívili 
nás kromě spousty čtenářů také fyzioterapeuté 
i "božský Kája". Ale popořádku.  

Fyzioterapie pro všechny generace byl název 
přednášky, kterou v  sále knihovny vedli zkušení 
fyzioterapeuté ze vsetínské společnosti Zdraví 
a  kondice. I je samotné překvapilo velké množství 
praktických dotazů, které od posluchačů dostali. Bylo 
evidentní, že zaujali a to nejen slovem ale i ukázkami 
několika zajímavých cviků. 

Z malinko jiného soudku byla další velká akce, 
kterou naše knihovna zorganizovala k oslavě Dne 
matek. Jednalo se o pořad známého imitátora, baviče 
a herce Petra Jablonského, kterému v jeho programu 
-Jak se dělá šoubyznys - zdárně konkurovala mladá 
zpěvačka, účastnice Superstar Nikola Votrubová. Byla 
to šou, a to doslova a do písmene.  Do kinosálu 
U Potockých totiž zavítaly opravdové hvězdy. Nebyli to 
jen již zmiňovaní dva umělci, ale také například:  
František Ringo Čech, Felix Holzmann, bratr Nedvěd 
se svým táborovým ohněm a kytarou, úchvatná Halina 
Pavlovská s banánovou rybičkou. Nechyběl dokonce 
ani božský Kája Gott. Na závěr nám pak své řekli, jak 
Andrej Babiš tak také premiér Fiala. A korunu tomu 
všemu dal Luděk Sobota. Myslím, že nebudu daleko 
od pravdy, když řeknu, že se akce podařila a užili si ji 
všichni... Nemalou měrou se o to zasloužil i catering 
v režii Aničky Pavelkové, která sklidila pochvalu i přímo 
z pódia, stejně jako vdolky z Vinotéky na kruháči. 

Již tradičně se koncem června v naší knihovně 
konalo uvedení žáků první třídy naší základní školy do 

čtenářské lóže. Na děti čekalo nejen něco dobrého ale 
i malá pozornost připomínající tuto událost… 

Možná jste již zaregistrovali, že nás v nejbližší době 
čekají stavební úpravy v knihovně. Budeme se snažit, 
aby byl její provoz omezen, co nejméně. Jak to bude 
probíhat konkrétně, budeme aktuálně informovat 
prostřednictvím obecního rozhlasu, na našich 
facebookových stránkách. Informace podáme také na   
telefonním čísle 603 269 144. 

OPĚT OBALUJEME 
Na závěr ještě připomínám naši velmi oblíbenou 

službu "obalování učebnic" a přimlouvám se za to, 
abyste  to nenechávali až na poslední chvíli, a to 
i vzhledem k rekonstrukci knihovny. V případě zájmu, 
volejte, domluvíme se.  

Renata Holčáková, knihovnice 

Knihovna nabídla fyzioterapeuty i "božského Káju"

KNIHOVNA
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KARLOVSKÝ TROJLÍSTEK INFORMUJE

MATEŘSKÁ ŠKOLA

Konec školního roku je již v realitou, karlovská školka 
však stále „jede na plný plyn“. Naše školní posádka 
BMV (Berušky, Motýlci, Včeličky) si tak užívá divokou 
jízdu plnou akcí a zážitků, jejíchž cílem je nejen 
všestranný rozvoj, ale především šťastné a spokojené 
děti.  

Ve spolupráci s organizací Líska, a.s. jsme pro děti   
z Motýlků zorganizovali projektový den zaměřený na 
kulturní dědictví i přírodní bohatství našeho regionu. 
Děti si vyzkoušely tradiční valašské řemeslo – 
kramplování ovčí vlny a předení na kolovrátku.  

S příchodem jara se probouzí naše příroda, a tak se 
děti seznamovaly s druhy ptáků , významem                    
i obrovskou diverzitou zbarvení ptačího peří. Vytvořily 
si určovací klíč, který jim otevřel dveře k poznání všech 
jarních rostlin. Vyrobily si recyklovaný papír a nabarvily 
velikonoční vejce přírodními barvami, které používali 
naši předkové – z uhlí, hlíny a červené řepy.  

Velikonoce jsme ve školce zahájili modrým 
pondělím. Místo každoročně realizované školní akce 
motivované ž lutým úterým jsme chtě l i letos 
vyzdvihnout právě tuto modrou barvu, která není jen 
symbolem druhého dne pašijového týdne, ale i lidí      
s poruchou autistického spektra, jejichž světový den 
připadal v kalendáři o den dříve. Během tohoto dne 
nás čekaly zábavné vzdělávací aktivity, jejichž 
společným jmenovatelem se stala právě tato nebeská 
barva. Nezapomněli jsme ani na Ponožkový den           
a přijali tak výzvu „s námi, ne pro nás“, který má pro lidi 
s Downovým syndromem hluboký význam. Během 
tohoto dne jsme si zahráli na stonožky a dokázali 
roztančit všechny její nožky. A že jich tedy bylo. Užili 
jsme si také Pyžamový den – vše naruby. Do školky        

v pyžamku, z dětí paní učitelky, místo hraní plyšáková 
bitva, ale také soutěž ve stlaní postýlek, cvičení             
s polštářkem a Večerníčkem. Zkrátka apríl, jak má být. 
A jedeme dál!  

Navštívili jsme naši knihovnu, kde jsme luštili 
pohádkové hádanky, hledali cestu k pokladu, povídali 
si o významu kamarádství a zdramatizovali pohádku 
„O Popelce“. Moc děkujeme paní Holčákové za čas, 
který dětem věnovala a za krásně strávené dopoledne 
v místní knihovně.  

Děti ze třídy Motýlku navštívily ještě před zápisem 
základní školu, aby se seznámily s jejími prostory          
a také zaměstnanci. Zazpívali jsme si písničku se svými 
kamarády v první t ř ídě , prohlédl i s i nově 
zrekonstruovanou družinu, ve které si děti na chviličku 
pohrály. Pak jsme zavítali do školní kuchyně i do 
sborovny. Tam děti usedly na učitelské židle za stůl       
a paní ředitelka jim nabídla sladkosti. Kdoví… možná 
se dětem tato sborovna s dominantním portrétem 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA

Ámose Komenského zalíbila natolik, že se z nich 
jednou stane budoucí pedagogický sbor.  

A to se už přiblížila filipojakubská noc a v naší 
školce se pořádal slet čarodějnic a čarodějů.  Nesměly 
chybět čáry a kouzla, závody na koštěti, tanec se 
Saxanou, vaření polévky z různých havětí a také 
prohánění pavouků a myšek. Na závěr jsme se vydali    
v čarodějnickém průvodu našimi Karlovicemi, kde 
jsme písničkou potěšili všechny v okolí.  

Brzy nato nás zase potěšil Matěj Bača, který se na 
chvíli stal našim koučem v golfu a ukázal nám základy 
tohoto sportu. Ač to možná na první pohled nevypadá, 
zapojili jsme při něm snad všechny svaly v těle.  

Ty si procvičily děti z Motýlků i v plaveckém kurzu, 
který jsme letos poprvé realizovali ve Vodním světě 
Velké Karlovice. Krásné prostředí, milí a ochotní 
instruktoři nám zprostředkovali bohaté vodní 
radovánky a zdokonalili naše plavecké dovednosti. Za 
odměnu děti získaly vstup do nově otevřeného 
Ptačího ráje ve Vodním světě. Toto pozvání jsme           
s radostí později využili. Již první pohled na 
prolézačky, skluzavky, trampolíny a další pohybové 

prvky umístěné mezi vzrostlými stromy v nás vyvolal 
obrovskou touhu vše vyzkoušet. Zastavili jsme se tady 
také v dětském světě, kde jsme završili toto úžasné 
dopoledne a zanechali poslední zbytky naší energie.  

Květen je čas lásky a taky měsíc, ve kterém bychom 
měli své myšlenky a pozornost věnovat našim 
maminkám, a to všichni bez ohledu na náš věk. Děti      
z Motýlků se proměnily v divadelní soubor a zahrály 
maminkám pohádku „O kohoutkovi a slepičce“. 
Nadšení z dramatizace z dětí jen sálalo, a tak se může 
Karlovský ochotnický sbor KOS radovat, že tradice 
divadelních ochotníků tady zůstane zachována i po 
další generace.  
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Pokračování ze strany 15 
Děti z Berušek a Včeliček maminkám připravily 

krásnou besídku založenou na písničkách, ať už             
o zvířátkách nebo rodině. Besídky byly zakončeny 
tvořivými dílnami, které doprovázela atmosféra plná 
pohody a lásky. Ve zpěvu také děti našly své zalíbení 
(skvělá zpráva i pro Karlovjanky), a proto se v nich 
snažíme rozvíjet jejich hudební nadání. Z projektu 
Šablony III jsme zakoupili rytmické a hudební nástroje 
– drumbeny, které poporují hudební cítění. Děti se učí 
bubnovat, rytmizovat, slabikovat, docílit rytmické 
souhry s ostatními, jejich využití je široké. O tom se 
přesvědčily i děti v Beruškách a Včeličkách, které je 
využily při pomyslné cestě kolem světa, kde si 
zabubnovaly s indiány v Americe a s kamarády v 
Africe.  

Dětský den jsme oslavili výlety do našeho okolí. 
Karlovské jezero, Čarták, Miloňov… každá třída si 
přišla na své. Roztočili jsme to i na školní zahradě s 
klaunem z Balónkova, se kterým jsme si zatančili, 
zasoutěžili a za odměnu dostali balónková zvířátka.      
A jízda ještě pokračuje. Děti z Berušek navštívily 

Pohádkové lázně, dětské centrum v Rožnově, kde se 
potěšily z dětských atrakcí. Děkujeme paní Holbové, 
která nám svým sponzorským darem pomohla výrazně 
snížit náklady na dopravu.  

S příchodem již téměř letního sluníčka jsme se 
osvěžili u paní Růčkové, která nás jako každoročně 
pozvala na její lahodnou zmrzlinu. Moc děkujeme. 
Cestou jsme se zastavili v Karlovském muzeu na 
výstavu hraček. A vzhledem k tomu, že jsme tam s paní 
učitelkou zhlédly hračky už i z našeho dětství, 
najednou jsme se začaly cítit mnohem starší. A tak jak 
se říká, abychom neusnuli na vavřínech, požádali jsme 
o podporu v rámci projektu OP JAK. Naší žádosti již 
bylo vyhověno, nyní čekáme na vydání právního aktu  
a naše mateřská škola tak získá další finanční 
prostředky ve výši 498 481 Kč na personální podporu 
„Školní asistent v MŠ“ a na vzdělávání našich 
pedagogických i nepedagogických zaměstnanců.  

Pomalu se naše jízda tímto školním rokem blíží ke 
konci a chtěli bychom tak popřát našim dětem, které 
odcházejí do základní školy, aby jejich další učení bylo 
pro ně zábavné a plné úspěchů. My se budeme těšit 
na nové kamarády, kterým otevřeme poprvé 4. září 
2023 své dveře a stanou se tak součástí našeho života 
ve školce.  

Na konci tohoto školního roku bych ráda 
poděkovala všem zaměstnancům školky, neboť 
vytvoření takového prostředí, ve kterém se budou 
naše děti cítit bezpečně a šťastně, by nebylo možné 
bez skvělého týmu, bez spolupracovníků, na něž je 
možné se vždy spolehnout a jimž na naší práci               
a našich dětech velmi záleží.  

Čtenářům tohoto zpravodaje přejeme krásné léto 
plné pohody, sluníčka a času stráveného se svou 
rodinou.  

 Jana Maňáková, ředitelka 

MATEŘSKÁ ŠKOLA
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V neděli 21. května po obědě svištělo nahoru do 
Miloňova nezvyklé množství aut. Tentokrát to nebyli 
žádní lufťáci, ale Karlovjani natěšení na letošní třetí 
farní výlet.   Všichni měli stejný cíl – bývalý ovčín, kde 
už na nás čekali průvodci, Míša a Peťa Koňaříkovi. 

 Sešlo se nás opravdu požehnaně (přesný počet 
není jistý, ale vyrazilo hojně přes 30 lidí ve věkovém 
rozpětí od 2 do 80 let). Sluníčko sice svítilo, ale bylo 
vidět i tmavé mraky. Po druhé hodině zavelel Peťa         
k pochodu a celá výprava, včetně dvou skalních 
cyklistů, se svižně dala do pohybu. Pod statkem Cyrila 
Maliny jsme odbočili doprava a přes lúky šlapali do 
kopce ke kapličce na Janíčkové. Tady se začaly množit 
dotazy, jak daleko to ještě bude a kdy bude nějaká 
pěkná rovinka. Otec František nemeškal a vzal 
jednoho malého unaveného turistu na ramena. 
Rovinky jsme se nakonec dočkali a udělali si krátkou 
přestávku na společnou fotku a někteří také na 
stopečku slivovice z ruky pana starosty.   

Osvěžení i kuráže bylo třeba, protože k bleskům      
a hromům se za chvilku přidal i déšť. Naštěstí jsme byli 
dobře připraveni, a tak jsme zbytek cesty absolvovali v 
pláštěnkách a s deštníky. Po cestě jsme horečně 
přemýšleli, který svatý je ochráncem proti bouřce. 
Ano, je to svatý Florián. A také svatí Cyril a Metoděj. 
Stihne-li nás bouřka na nějakém dalším výletě, už 
budeme vědět koho prosit za ochranu. 

U kapličky byla naplánovaná společná modlitba      
a občerstvení, ale kvůli bouřce se obojí dost zkrátilo. 

Naštěstí na hřebeni moc nepršelo, a tak jsme                 
i s proviantem pokračovali v pochodu ke statku            
u Křenků na Beneškách. Tam jsme dorazili právě včas, 
abychom se rychle schovali ve stodole.  

Dívat se na průtrž mračen ze sucha je mnohem 
příjemnější než ji zažít na vlastní kůži venku. 
Předpověď hlásila, že bude pršet minimálně hodinu, 
ale naštěstí přestalo dříve, a tak jsme se za jemného 
krápání vydali zpátky k autům. Nemohli jsme si sice 
zpívat písničku, „Sláva, nazdar výletu, nezmokli jsme, 
už jsme tu,“ ale i tak to byl moc příjemný společný 
zážitek. 

Jindřiška Šrubařová 

Pánbůh zaplať za stodolu u Křenků na Beneškách

FARNOST

PRVNÍ SVATÉ PŘIJÍMÁNÍ 
O prázdninách jedna mše 

V období letních prázdnin bude z důvodu 
dovolených kněží a tedy "záskoků" v okolních 

farnostech sloužena v kostele Panny Marie 
Sněžné ve Velkých Karlovicicíh v neděli vždy 

jen jedna mše svatá, a to : 
v 10:30 hod (v 10:00 hod modlitba růžence). 

Vyjímkou bude neděle o pouti, kdy budou 
slouženy opět mše dvě: 

v 8:00 hod ranní mše svatá 
v 10:30 hod hrubá mše svatá 

v 15:00 hod svátostné požehnání.
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Jak jistě mnozí víte, naše základní škola v minulém 
roce oslavila 70 let od svého slavnostního otevření. 
Během let se v ní prostřídalo několik stovek žáků, po 
jejich chodbách se procházelo mnoho pro naši obec 
významných osobností. Zrodily se v ní legendy, na 
které může být právoplatně pyšná. Nezřídka se stala 
útočištěm mnohých dětí, které po boku učitelů             
a spolužáků hledaly útěchu před rodinným 
trápením…   
  Jak se vlastně s dobou měnil život ve školních 
lavicích? Jejich pohled a přístup k povinnému 
vzdělávání? Co v naší základce bývalo a dnes už 
není? Je to pořád ta stará dobrá „škola u kostela“? Za 
odpověďmi na tyto otázky, jsem se vydal do údolí 
Jezerného, za rodinou jejíž tři generace školu 
navštěvovaly a zasvětily mě tak do školního prostředí 
svých studentských let. Mými průvodci v tomto 
rozhovoru se stala paní Marie Valchářová roz. 
Vašutová s dcerou Štěpánkou Růčkovou roz. 
Valchářovou a s vnučkou Barčou Růčkovou:  

Jak probíhal váš školní den, už od probuzení, cesta 
do školy a pak následně? 

MV: Ráno, než sem šla do školy, sem musela 
pokluďit. Odpoledne, jak sem přišla, sem hned šla 
pást krávy. Nekdy sem došla až ve tři hodiny. To sem 
musela pást až do večera. Při tem sem sa učila. Doma 
bylo všelijaké práce a na učení moc času nezbývalo. 

ŠR: Ráno sem normálně stanula a vypravila sa do 
školy. Práce sme doma tolik neměli, zkrátka takové ty 
běžné povinnosti. Horší bylo, když sa třeba sušilo 
seno, nebo sadily a kopaly zemáky. To sem sa většinu 
nekde túlala a dom sa moc nehrnula.  

BR: Den mám většinou poklidný, ale na co asi 
nikdy nezapomenu bylo, když sem loni dva měsíce       
v kuse musela každé ráno, před cestou do školy, 
chodit strycovi poklúzať dobytek. Odvezli ho do 
nemocnice, ze které sa už nevrátil… Takže tato 
povinnost více méně trvá dodnes… Ale nestěžuju si. 

Váš nejmilejší a nejhorší zážitek ze školy? 
MV: Nejhorší, co sa mně asi ve škole stalo, byl 

přivřený palec ve dveřách od šatny. Dyž na to 
vzpomenu, bolí mňa eště včil. No a nejradši asi 
vzpomínám na skvělý kolektiv, ať už spolužáků nebo 
učitelů a úžasnou atmosféru, která v něm panovala. 

ŠR: Nejhorší a nejpotupnější pro mě vždycky bylo, 
stát před tabulu, dívat sa na ty vysmáté ksichty mých 

spolužáků a recitovat básničku. Hrůza! Jinak taky 
velice ráda vzpomínám na nezapomenutelné chvíle se 
spolužáky. Byli jsme dobrá parta, která pořád neco 
vymýšlala. Podle toho taky vypadaly naše přestávky… 

BR: Jako mamka taky nesnáším vystupování před 
třídou, takže pro mě jsou nejhorší referáty a podobné 
akce u tabule. Ze ZŠ budu asi nejvíce vzpomínat na 
fantastické výlety s naší třídní Kristýnou Křenkovou,      
a taky na srandy s kamarády o přestávkách. 

Jak vám chutnalo ve školní jídelně? 
MV: Na obědy sem ve škole moc nechodila, 

většinou jenom, když bylo dlouhé vyučování. To sem 
sa dycky těšila a byla vděčná, že nebudu hladná. 
Dneska, jako nemohoucí su ráda, že mně obědy ze 
školy voza dom a sem velice spokojená. Aspoň 
nemusa děcka vymýšlať, co furt vařiť. 

ŠR: Obědy ve škole mně moc chutnaly. Byla to 
taková domácí kuchyně v podání paních kuchařek 
Boženky a Andělky Volkových, které byly k nám žákům 
velice hodné a milé. 

BR: Polévky su taká slaná voda. Ale tož nekdy sa to 
dá. (maminka ŠR podotýká, že je vybíravá) 

Škola "u kostela" viděna očima tří generací

ROZHOVOR
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Vrátily byste si čas do školních lavic? Popřípadě 
proč? 

MV: Do školy bych sa ráda vrátila. Člověk, jak 
začne chodit do práce, tak si naráz uvědomí, jak sa 
měl ve škole dobře, nic mu tam nechybělo, a hlavně 
sa nemusel o nic starať.  

ŠR: Do školy bych sa taky ráda vrátila, ne kvůli 
učení, ale spíš kvůli bezva partě spolužáků. 

BR: Zatím asi ne. Těším se, že se posunu někam 
dál, poznám nové lidi, vyzkouším různé pracovní 
příležitosti a budu sa věnovat tomu, co mě baví, což 
učení úplně není. Chce to prostě změnu.  

Jak to bylo s trestáním? 
MV: Vzpomínám, že v 1. a 2. třídě nás pan učitel 

Tichý trestal pravítkem nebo rákoskou přes prsty. Paní 
učitelka Miládka Orságová nás zase za vyrušování 
nebo nedávání pozoru tahala za kotlety. Jako starší 
děcka na 2. stupni sme si příliš nevyskakovali a měli    
z učitela velký respekt. Byl pro nás autoritou, ke které 
sme vzhlíželi. 

ŠR: Když sme neco vymastili, byli sme posláni do 
sborovny, kde s námi udělali krátký proces. Dostali 
sme pravítkem a bylo hotovo. Za běhání po chodbě 
nás učitelé plácli po prdeli a hned byl klid. Dneska 
kdyby to učitelé udělali, tak rodiče su schopni hnát je 
před soud. Bylo to rázné, ale účinné a děcka si tak 
nedovolovaly jako teď. 

BR: Učitelé si neustále stěžují na používání 
telefonů, ale v celku s tím nic nenadělají.  (Maminka ŠR 
podotýká: „Baruna je ve škole abnormálně hodná.“) 

Který učitel vám  nejvíc utkvěl v paměti a proč? 
MV: Nejraději asi vzpomínám na milou paní 

učitelku Antonii Heinovou. Byla velice obětavá, snažila 
sa vždycky pomoct, prostě byla taková lidská. 
Dokázala sa vcítit do duše druhého člověka, ale byla 
taky velice přísná, ale zase naučila a mnohdy výuku 
odlehčila neakú tu srandu. Bylo mně za ňu aj smutno, 
když umřela… 

ŠR: Mně najvěc utkvěl v paměti pan učitel Bartošek 
a jeho humorné přirovnání veličin v hodinách fyziky. 
„Děcka pamatujte si, že kila su klobásy a litry slivovica.
“ To mňa pobaví eště včil, když na to vzpomenu.  

BR: Já mám velice ráda naší třídní Kristýnu 
Křenkovou. Je s náma už od 4. třídy. Za tu dobu jsme 
ju velice dobře poznali. Našu přízeň si získala 
především svými zážitky ze života, zkrátka, že sa            
s náma baví jako s kámoši, než jako s žáky. Budu ju 
mět dycky spojenu ze strachem z pavukú a jejich 
likvidací vysavačem 😊 . 

Když se řekne karlovská dolní škola – co se vám 
vybaví (vůně, obraz, věc…)? 

MV: Já si dycky vzpomenu na starú podobu školy. 
Aj když je už chvilu spravéná, pořád tam vidím tu starú 
a nemožu si na ňu zvyknuť.  

ŠR: Mně sa taky vybaví stará podoba školy               
a hlavně dva velké kaktusy, které stály před vchodem 
do školy. Na zimu sa dycky schovaly do chodby             
k točeným schodům, které vedly do sborovny. Ty už 
tam též dneska nejsu.  

BR:  Na mňa je to s totů otázku moc brzo. Ve škole 
su každý den, takže mně to ani tak nepřipadá, že by 
bylo neco konkrétního, co mám ze školu spojené. 

 Co byste naší karlovské škole popřály? 
MV: Aby dobře vychovávala děti. 
ŠR: Hlavně ať tu škola je a chodí do ní věcej děcek. 
BR: Ať tam děcka choďa rády, né jak já. Mňa prostě 

učení nebaví. 😊  
  
Děkuji za popovídání 

                                                   Zdeněk Drienovský ml. 
                                                                    Snímek autor 

ROZHOVOR

Škola  "u kostela" viděna očima tří generací

„Ve škole vás naučí lekci a pak vás vyzkouší. V životě dostanete 
zkoušku, která vás naučí lekci.“ 

                                                                                                 Tom Bodett 
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 Vážení čtenáři,  
dovolte abych vás opět po 
roce informoval o naš í 
č i n n o s t i v u p l y n u l é m 
mysliveckém roce. 

Myslivecký spolek Gigula 
vykonává právo myslivosti na 
pozemcích o výměře 3 513 
ha, v současné době má 43 
členů a tři čekatele, přičemž 
nově byl jako čekatel přijat 
Jan Mulder. I letos v rámci 
m o žn o s t í n a š í h o n i t b y 
plánujeme přijmout nové 
mladé zájemce o myslivost. 

Naše řady navždy opustil 
dlouholetý člen spolku pan Josef Minarčík – čest jeho 
památce. 

Ze zdravotních důvodů ukončil členství náš 
dlouholetý člen pan Dr. Milan Zelenka – bylo nám ctí   
a děkujeme Milane. 

Dne 13. března letošního roku proběhla valná 
hromada honebního společenstva (zástupce vlastníků 
pozemků ) ,která na základě žádost i našeho 
mysliveckého spolku schválila novou nájemní smlouvu 
na 10 let, tedy do 31. 3. 2033. Chtěl bych touto cestou 
poděkovat všem zúčastněným členům i těm, kteří nás 
podpořili v zastoupení, ing. Josefu Janíkovi za řízení 
schůze i celému výboru. Novým starostou honebního 
společenstva na další období byl zvolen pan Vladimír 
Křenek, místostarostou pan Jiř í Gášek. Pro 
budoucnost našeho spolku je uzavření nájemní 
smlouvy novým impulzem.  

Myslivost je činnost, kterou stát pověřuje myslivce 
aby za něj pečoval o zvěř jako část svého přírodního 
bohatství bez jakékoliv finanční podpory. Snahou 
našeho mysliveckého spolku je dobrá spolupráce         
s vlastníky lesních a zemědělských pozemků, 
dlouhodobě usilujeme v rámci našich možností           
o optimální stavy zvěře. 

Bylo uloveno celkem 57 kusů vysoké zvěře, z toho 
15 jelenů,18 laní a 24 kolouchů. Srnčí zvěře jsme 
ulovili celkem 28 kusů, přičemž jenom nahlášených 
úhynů této zvěře bylo dalších minimálně 30 ks. Dále 
bylo uloveno 23 kusů černé zvěře, 85 lišek,15 
jezevců,25 kachen, 3 zajíci,10 kun,10 vran a 50 strak. 
Jako raritu v našich končinách jsme letos ulovili i dva 
daňky I.VT a jednoho psíka mývalovitého. 

Po dvouleté pauze, způsobené pandemií, jsme 
mohli v lednu uspořádat tradiční myslivecký bál            
s bohatou tombolou, na kterém jsme společně strávili 
příjemný večer. Děkujeme za účast. 

O výskytu vlků v naší krajině jsem psal už v loňském 
roce. Na toto téma se nechci moc rozepisovat, 
protože sami v médiích sledujete současný vývoj          
v naší zemi. Doufám jenom, že společnost začne zase 
uvažovat zdravým selským rozumem našich předků      
a začne chránit potřeby a zájmy člověka. Zatím to 
vypadá, že je všechno přednější než právě toto. 
Mluvím nejenom o ztrátách na lesní zvěři, která je pro 
naše myslivecké hospodaření zásadním zdrojem 
příjmu a možnosti vůbec fungovat. Kdo si nikdy 
nezkusil hospodařit zemědělsky na pasekách, chovat 
dobytek, který mu vlčí smečka zlikviduje za jednu noc, 
může mít názory typu, že vlk je vlastně úplně skvělý. 
Dotace na tyto škody, které jdou z kapes nás všech, 
celý problém určitě nevyřeší. A co strach lidí z volného 
pohybu v přírodě? Nechám na vašem vlastním 
posouzení.   

Na podzim letošního roku budeme v našem spolku 
volit nový výbor, po pětiletém funkčním období dle 
stanov Mysliveckého spolku Gigula Velké Karlovice, 
vyprší tomu starému mandát. Všem dosavadním 
členům výboru tímto děkuji za obětavou práci ve 
prospěch myslivosti a našeho spolku. 

Závěrem bych rád poděkoval všem spoluobčanům, 
našim blízkým a příznivcům za pochopení, podporu 
naší činnosti a popřál všem pevné zdraví a klidné dny.    

                             LOVU - LESU - ZDAR                                                       
  

Josef Štuler, předseda výboru MS

Myslivecký spolek Gigula bilancoval

SPOLKY
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HASIČI PODŤATÉ 
  Jarní a letní měsíce jsou pro náš sbor a mládež vždy 
hektickou částí celého roku. Počínaje závody, úklidem 
zbrojnice a okolí, svatým Floriánem, setkání našich 
členů na tradičním smažení vaječnice a plánováním 
našeho Výletu v přírodě. Ale po pořádku.  

V měsíci květnu se naši členové zúčastnili v rámci 
našeho okrsku soutěže v požárním útoku a spojenými 
silami s SDH U kostela jsme si atmosféru závodu užili. 
Držíme se hesla „není důležité vyhrát, ale zúčastnit 
se“ a těšíme se na další rok. Začátkem června jsme 
uspořádali pro naše členy smažení vaječnice, poseděli 
a hlavně plánovali náš tradiční Výlet v přírodě. 

Aktivně  se do sportovní sezony vrhli naši mladí 
sportovci a byli opět vidět  po celé naší republice         
a také na Slovensku. Ve většině případů obsazujeme 
čelní pozice a jsme vítězové od Znojma až po Český 
Těšín. Druhé místo ze Slovenska v kategorii mladší 
dívky nám zadělalo na krásný začátek sportovní sezóny 
a budeme se snažit ještě více zviditelnit na předních 
příčkách hasiče z Velkých Karlovic.  

Na konci měsíce dubna převzal náš mladý člen 
Michal ve Frýdku - Místku ve společnosti DEVA svůj 
kompletní závodní zásahový oblek a stal se v 16 letech 
nejmladším z celé enklávy závodníků, zejména na té 
reprezentační úrovni, kteří patří pod křídla této firmy    
a reprezentují ČR po celém světe. Zároveň i Marie se 
stala ve svých 12 letech součástí této firmy, přidala se i  
firma Holík Zlín a vybavila naše závodníky obuví            
a rukavicemi. Do roku 2025 budeme součástí velkého 
sportovního světa TFA a doufáme, že dosaženými 

výsledky budeme, stejně jako v minulosti, nadále nejen 
po České republice, ale i v zahraničí rozšiřovat 
povědomí o hasičích Velkých Karlovic. Michalovi           
a Marii Pavelkovým přejeme, ať se jim daří jako 
d o p o s u d . O běm a fi r m á m v e l m i děk u j e m e                      
a uvědomujeme si, co pro naše závodníky udělaly tím, 
že si je vybraly do svého týmu. 

                                                                 Zdeněk Dorňák 

Karlovjanky oslaví příští rok osmdesátku

SPOLKY

Po „covidové pauze“ se opět naše činnost rozjela, čeká nás letos několik vystoupení, např.  hodinový program 
na Zvonečkovém jarmarku v Rožnově 5. 7., Frenštátské slavnosti 25. 8. a určitě se vyskytnou ještě další 
příležitosti. 

Skupiny zpěvaček byly v Karlovicích odjakživa. Když bylo třeba, najímali si je bohatší sedláci na „dožatú“, aby 
se dodalo většího lesku největší zemědělské události roku – dožínkám. Ženy se sešly, domluvily se, co se bude 
zpívat, a vystřihly představení téměř bez zkoušky. K dožaté patřil i vinš, předání dožínkového věnce hospodáři        
a následné pohoštění ženců a žnic se zpěvem a tancem. V době 2. světové války začaly vznikat folklorní soubory  
a z té doby máme doloženu i účast folklorní skupiny Karlovjanů na slavnosti v Rožnově pod Radhoštěm. A protože 
soubor se stává souborem tehdy, když má vedení a pravidelné zkoušky, datujeme vznik sboru žen do roku 1944. 
Tehdy se ještě nijak nejmenoval. Název Karlovjanky přišel až mnohem později, za vedení paní učitelky Mičkalové, 
která převzala sbor po paní Zdence Škarpichové. 

V této souvislosti, milí občané Velkých Karlovic, bych se na vás ráda obrátila s prosbou: pokud byste doma 
našli nějakou fotografii sboru žen, i jednotlivých členek z té nejstarší historie, případně nějaký záznam, vzpomínku, 
článek…, mohli byste nám je zapůjčit? Připravujeme na příští rok malou publikaci o Karlovjankách a všechno, co 
se týká historie sboru, by nám velmi pomohlo. Prosím o informaci na tel. č. 732 764 712, nebo e-mail: 
jitka.ryplova@gmail.com.       Děkuji a těším se.                                           Jitka Ryplová, vedoucí sboru Karlovjanky

mailto:jitka.ryplova@gmail.com
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ŠIPKOVÉ DRUŽSTVO 
Zpočátku to pro nás byl jen koníček. Bavilo nás to    

a každý týden jsme chodili společně trénovat.  Začali 
jsme se zlepšovat, a tak jsme si řekli: proč to naše  
snažení neposunout někam dál. Založili jsme tedy 
šipkové družstvo a zapojili se tak do soutěže družstev 
ve Zlínském kraji. Byli jsme zařazeni do C ligy.  

První zápasy s dalšími družstvy se nám moc 
nedařily, ale pak začaly jít vidět výsledky naší zábavy    
a píle zároveň. Dokázali jsme se vyšplhat na první 
místo v tabulce, a tím jsme postoupili do vyšší B ligy, 
ve které budeme hrát další sezónu 2023/2024.  

Zároveň jsme byli pozváni na mistrovství České 
republiky kategorie C, čehož jsme samozřejmě využili. 
Jeli jsme do Králíků u Nového Bydžova, kde jsme 
získali další cenné zkušenosti.  

Pevně věříme, že se budeme i nadále  zlepšovat     a 
bude se nám dařit i v nadcházející sezóně. Uděláme 
pro to maximum.                                                         (mm) 

Krásné pochody s Tatranturistem

SPORT

Po nepříznivých letech naše karlovská turistická organizace naplánovala v letošním roce krásné pochody. 
Některé se již uskutečnily jako přechod přes Kání, výšlap okolo Zděchova přes Hajdovy paseky, vydali jsme se 
také do Hostýnských vrchů  na rozhlednu Marušku. Další naší cestou byla výprava ze Soláně na Horní Bečvu. 

 Podrobný program najdete na našich vebových stránkách www.tatranturist.cz nebo na facebooku. 
Stránky jsou určeny nejen pro členy klubu, ale i všem ostatním, kteří mají rádi přírodu, pohyb a veselé lidi 

kolem sebe. Najdete zde akce, které pořádáme a kterých se 
můžete zúčastnit i vy, máte možnost prohlédnout si naši 
fotogalerii a seznámit se s aktuálními informacemi. 

NAŠE TIPY 
Termín: 3. 9. 2023                                                          

Jablůnka - Pržno, rozhledna u Holáňů, Kateřinice, Ratiboř 10 km 
Bus: obecní úřad 7:30 h, bus: Vs - Jablůnka na papírně 8:29 h    

Garant: J. Valigura 

Termín: 24. 9. 2023       Jednodenní autobusový zájezd 
Strážovské vrchy - Horná Poruba, výstup na Vapeč (956m) 8 km 
Udiča - Přírodní rezervace Klapy s výhledy na Váh (654m) 4km 
Bus: odjezd od obecního úřadu v 6:00 h 

Cena zájezdu pro členy 100,- Kč, pro ostatní 200,- Kč  
Garant: Roman + Jožka 

Termín: 15. 10. 2023                   
Bumbálka - rozhledna Sůkenická, kaplička na Člověčí, Leskové 
10,5 km                             
Bus: rozcestí Soláň 9:20 h směr Bumbálka  

Garant: D. Jurečková 

TURISTICE ZDAR 
Daniela Jurečková

http://www.tatranturist.cz
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Dne 29. června jsme ukonč i l i t radičním 
Pohádkovým lesem v Miloňovkách náš dalš í 
pružinkovský rok. Naši základnu tvořilo v tomto 
školním roce 23 dětí ve věku od 4 do 6-ti let a byli 
naprosto skvělí :o), ostatně jako 
všechny děti, které skupinu 
navštěvovaly. Díky podpoře 
O b c e V e l k é K a r l o v i c e a 
sponzorů z řad rodičů se nám 
p o d a ř i l o p o ř í d i t s p o u s t u 
pomůcek, které mohou využívat 
také ostatní dě t i z místní 
Mateřské školy, stejně tak i děti 
starší, které navštěvují tělocvičnu za účelem různých 
sportovních aktivit. Pro všechny děti a mládežníky 
máme jedno překvapení a pevně věříme, že bude 
oceněno. V tomto roce jsme pod záštitou TJ Tatran 
Velké Karlovice požádali Zlínský kraj o dotaci v rámci 
programu Podpora sportu v obcích do 3 000 obyvatel 
a žádost byla schválena. Díky této dotaci a 

spolufinancování Obce Velké Karlovice bude v 
tě locvičně za obecním úřadem instalována 
minihorolezecká stěna včetně dopadové plochy a 
vybavení pro všechny oddíly spolku a naše děti bude 

doplněno o síť pro různé míčové 
sporty a multifunkční sloupky.  
Všem prvňáčkům, kteří nám od 
září odejdou do školy, bychom 
chtěli popřát, ať jsou šťastní, ať se 
jim moc moc daří, a ať je každý 
den zdobí úsměv na tváři :o).  
Na závěr bych jako vždy chtěla 

velmi poděkovat svým kolegům 
dobrovolníkům, bez nichž by naše činnost byla 
naprosto nereálná! Toto poděkování patří samozřejmě 
i klukům z teamu Bike Energy Velké Karlovice, kteří se 
v případě potřeby  vždy s radostí do všech aktivit 
zapoji l i . Přejeme všem pohodové léto plné 
nezapomenutelných zážitků.   

                                          Kristýna Jakešová, realizátor

SPORT

Poděkování i překvapení

KOUPALIŠTĚ OTEVŘENO 
Využijte zvýhodněné vstupné pro děti, seniory, studenty a držitele průkazu ZTP a ZTP/P. Možnost zakoupení 

celosezónních permanentek. 
Provozní doba: 

Po-Ne: 10.00 - 19.00 
St a Pá: 10.00 - 21.00 (prodloužená)
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1/5 ZO určuje ověřovateli zápisu paní Silvii 
Rustlerovou a Ing. Aleše Frydrycha. 

2/5 ZO schvaluje do návrhové komise Ing, Roberta 
Valcháře, pana Josefa Adama, Mgr. Danielu 
Detrikovou. 

3 / 5 ZO s c h v a l u j e p ro g ra m 5 . z a s e d á n í 
Zastupitelstva obce Velké Karlovice. 

4/5 ZO schvaluje zprávu ke kontrole plnění 
usnesení z 5. zasedání zastupitelstva obce. 

5/5 ZO bere na vědomí zprávu o činnosti Rady 
obce Velké Karlovice. 

6 / 5 Z O u dě l u j e s o u h l a s s c e l o r o čn í m 
hospodařením obce a závěrečným účtem obce za rok 
2022 včetně zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Velké Karlovice za rok 2022 
kontrolního oddělení Odboru kanceláře ředitele 
Krajského úřadu Zlínského kraje – bez výhrad. 

7/5 ZO schvaluje účetní závěrku obce Velké 
Karlovice sestavenou k rozvahovému dni 31.12.2022. 

8/5 ZO schvaluje plnění rozpočtu k 30.04.2023 dle 
přiložené tabulky, která je nedílnou součástí zápisu. 

9/5 ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2023 dle 
přiložené tabulky, která je nedílnou součástí zápisu. 

10/5 ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku          
o místním poplatku za užívání veřejného prostranství. 

11/5 RO schvaluje Smlouvu o právu stavby mezi 
obcí Velké Karlovice a SKB Velké Karlovice, z.s., se 
sídlem 75606 Velké Karlovice 881, IČ 05674859. 
Předmětem smlouvy je zřízení práva stavby zázemí pro 
biatlonový areál na části pozemku p.č. 4753/2 a p.č.st. 
1726, nově pak dle GP č. 3357-207/2022 vyhotovený 
Ing. Martinem Trčálkem par.č. 4753/4 o výměře 267 
m2 v k.ú. Velké Karlovice. 

12/5 Na základě žádosti společnosti Lesy České 
republiky, s.p. ZO pověřuje vedení obce, aby jednalo 
se společností o možné směně pozemků p. č. 580/4   
o výměře 26 m2, p. č. 580/5 o výměře 3 m2, p. č. 
583/6 o výměře 33 m2, p. č. 2329/2 o výměře 16 m2, 
p. č. 2329/3 o výměře 166 m2 p. č. 2329/5 o výměře 
139 m2 a p. č. 2329/7 o výměře 21 m2 vzniklých dle 
geometrického plánu č. 543-13/2020 v katastrálním 
území Malé Karlovice, případně došlo k navýšení 
odkupní ceny za tyto pozemky. (Pozemky se nacházejí 
pod vodním tokem Tísňavský, po jejich převodu Lesy 
ČR plánují opravu opěrných zídek. Původní nabízená 
cena za celkem 404 m2 činila 12 484 Kč, tj. 30,9 Kč/
m2.) 

13/5 ZO schvaluje Smlouvu o právu provést stavbu 
mezi obcí Velké Karlovice a společností Ředitelství 
silnic Zlínského kraje, příspěvková organizace, se 

sídlem K Majáku 5001, 76001 Zlín, IČ 70934860. 
Předmětem smlouvy je právo ŘSZK provést na částech 
dotčených pozemků p.č. 8082/3 a 8082/4 v k.ú. Velké 
Karlovice změnu (rekonstrukci) stavby "Silnice 
111/487: Bzové, most. ev.č. 48712-3" v rozsahu dle 
projektové dokumentace s tou podmínkou, že 
nedojde k bezúplatnému převodu pozemků, nýbrž ke 
směně pozemku. 

14/5 ZO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene služebnosti mezi obcí Velké Karlovice            
a společností Lesy České republiky, s.p., se sídlem 
Přemyslova 1106, 50008 Hradec Králové, IČ 4219645. 
Předmětem smlouvy je zřízení služebnosti k pozemku 
p.č. 1868/12 v k.ú. Velké Karlovice z důvodu stavby, 
provozu a údržby "Cyklostezka Velké Karlovice – 
Jezerné – SO 122 chodníky a nástupiště" ve prospěch 
obce Velké Karlovice. 

15/5 ZO schvaluje přeposlání návrhu          , bytem ,                          
, par.č. st.2106, 5035/3, 5048/1, 5049/1, 8352/35 v k.ú. 
Velké Karlovice (výstavba 1 rodinného domu se 
zázemím a výstavba zázemí k RD č. 969) k odbornému 
posouzení k pořizovateli. 

16/5 ZO schvaluje zařazení návrhu                       , 
bytem ,                            , parc. č. 6888/1, st. 782, 
6893/5, 6882/3, 8318/2 v k.ú. Velké Karlovice do 
druhé změny územního plánu. 

17/5 Na základě žádosti o přehodnocení usnesení 
č. 15/2 ze dne 29.11.2022 ZO schvaluje přeposlání 
návrhu                                , bytem                             , parc. 
č. 2191/1, k. ú. Malé Karlovice (výstavba rodinného 
domu) k posouzení pořizovateli RNDr. Jiřímu Švarcovi. 

18/5 ZO schvaluje přeposlání návrhu společnosti 
SYNOT REAL ESTATE, se sídlem Jaktáře 1475, Uherské 
Hradiště, parc. č. 319/1, 320/1 v k.ú. Velké Karlovice 
(výstavba 5 apartmánových dřevostaveb, parkovací 
stání, objekt se službami pro ubytované, místo pro 
tělovýchovu a sport, vyhlídková terasa) k posouzení na 
Správu CHKO Beskydy. 

19/5 ZO schvaluje přeposlání návrhu společnosti 
SYNOT REAL ESTATE, se sídlem Jaktáře 1475, Uherské 
Hradiště, parc. č. 55/1, 53, 57/3 v k.ú. Velké Karlovice 
(vybudování parkovacích míst a ploch pro 
volnočasové aktivity, tělovýchovu a sport) k posouzení 
na Správu CHKO Beskydy. 

20/5 ZO žádá manžely                               , aby             
k návrhu na pořízení změnu územního plánu doložili 
stavební povolení k domům postavených na parc. č. 
6301/5, 6304/7 v k. ú. Velké Karlovice. 

Usnesení z 5. zasedání Zastupitelstva obce Velké 

OBECNÍ VĚSTNÍK
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OBECNÍ VĚSTNÍK, INZERCE

AUTOSERVIS ROMAN ZAORAL 

Provádíme ošetření a nástřik  dutin a podvozků     
automobilů a drobné karosářské práce. 

                          VELKÉ KARLOVICE 
tel.: 777 146 147, email: Giovannah@post.cz

Pokračování ze str. 24 

21/5 ZO revokuje usnesení č. 21/14 zde dne 23.05.2021 a schvaluje zařazení upraveného návrhu paní                           
, bytem                                  , parc. č. 1983/1 a 1985/1 v k.ú. Velké Karlovice (výstavba 

rekreačního objektu na p.č. 1983/1 - plocha cca 200 m2 a výstavba rodinného domu na p.č. 1985/1 -  plocha 
cca 1 000 m2) do druhé změny územního plánu. 

22/5 ZO ukládá Radě obce Velké Karlovice vytipovat vhodné parcely pro směnu pozemků pod komunikací 
p.č. 8318/3 a 6888/3 v k.ú. Velké Karlovice (údolí Podťaté) se společností Lesy ČR, s.p. 

a dále zveřejnit záměr směny 
pozemků. 

23/5 Na základě žádosti pana  
ZO schvaluje finanční podporu ve 
výši 30 000 Kč na vydání CD 
audioknihy (s texty pověstí a legend 
z knihy Heleny Mičkalové O čem si 
vyprávjajú Karlovjané, délka 80 min.) 
formou uzavření Veřejnoprávní 
smlouvy o poskytnutí dotace z 
rozpočtu    obce Velké Karlovice.      

(rk)                                     

CENÍK 
PLOŠNÉ 
INZERCE 
celá strana 
                   3000,- Kč 
1/2 strany 
                   1500,- Kč 
1/4 strany 
                      750,- Kč 
1/8 strany 
                      375,- Kč 

PŘÍJEM INZERCE: 
Knihovna  
Velké Karlovice  15 
756 06 

Telefon: 
571/111 038 
603/269 144 

Email: 
 

knihovna@velkekarlovice.cz 

mailto:Giovannah@post.cz
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POZVÁNKY, TIPY

Co se ještě v létě chystá                              
v Resortu Valachy? 

Na červenec a srpen je to spoustu akcí pro 
ubytované hosty i veřejnost:    

 Pondělky - Kurzy pečení pizzy (nejen) pro děti      
v hotelu Galik 

 Úterky a neděle – Kurzy pečení valašských frgálů 
v hotelu Galik  

 Středy – Hudební večery na terase hotelu Horal 
 Čtvrtky – Cimbál a ukázka výroby korbáčků na 

terase hotelu Lanterna 
 Soboty a neděle – Grilování na terase hotelu 

Horal (v neděli i s cimbálem) 

Tipy na zajímavé akce:  
22. 7. Degustační večer s vinařstvím Mikrosvín 

(Lanterna) 
 29. 7. hudební večer s houslistkou Alžbětou 

Královou (Lanterna) 
Zábavné lekce golfu (nejen) pro děti 

Na Golfovém hřišti Horal u hotelu Horal v létě 
nabízejí možnost zábavných lekcí pro úplné 
začátečníky a děti. Info a rezervace: recepce 

Wellness Horal (tel. 571 495 570),                       
www.valachy.cz/golf.  

Týden kultury zve na Heřmánka, Duška i  Poullain 
Závěr prázdnin bude i letos v Resortu Valachy zasvěcen Týdnu kultury na Valašsku. Těšit se můžete na devět 

představení v týdnu od 17. do 23. 8., opět v netradičním prostředí cirkusového šapitó na louce pod hotelem 
Lanterna. Jako každý rok poputuje výtěžek na dobročinné účely. 

Ve čtvrtek 17. srpna festival zahájí Divadlo Bez zábradlí komedií Tři muži na špatné adrese s Karlem 
Heřmánkem a Zdeňkem Žákem v hlavních rolích. V dalších dnech uvidíte komedii Úča musí pryč s Davidem 
Prachařem, Lindou Rybovou, Petrou Špalkovou či Igorem Chmelou, Rebelky Divadla Bolka Polívky s Chantal 
Poullain nebo Ráno poté s Lucií Zedníčkovou a Michaelou Tomešovou.  

Pro děti je připraven sobotní koncert dětské hudební skupiny Čiperkové, na nějž naváže Rodinný den u šapitó 
s hrami, soutěžemi a dalším programem, v neděli pak pohádka 1000 a jedna noc. 

Zlatým hřebem festivalu budou tři vystoupení Jaroslava Duška, jenž se na festival se Čtyřmi dohodami a Pátou 
dohodou vrací každý rok a mívá pravidelně vyprodáno.  

Atmosféru před představeními umocní živá hudba v párty zóně s občerstvením a posezením (vždy od 17:00). 
Úvodní večer bude patřit písničkářce KACZI, v dalších dnech se u šapitó vystřídají saxofonistka Nikol Naňáková 
nebo houslistka Alžběta Králová. Více na www.tydenkultury.cz   

Program Týdne kultury na Valašsku: 
17. 8., 17:00  Zahajovací koncert KACZI 

17. 8., 19:00  Tři muži na špatné adrese (Divadlo Bez zábradlí)  
18. 8., 19:00  Úča musí pryč (Divadlo Verze) 

19. 8., 10:00  Dětská kapela Čiperkové + Rodinný den u šapitó (až do 15:00) 
19. 8., 19:00  Ráno poté (Pantheon Production) 

20. 8., 10:00  1000 a jedna noc (Divadlo NAVĚTVI) 
20. 8., 19:00  Rebelky (Divadlo Bolka Polívky) 

Termíny akcí SDH 
Tísňavy 

Dne 7. 7. v 17:00 hod. u zbrojnice v Tísňavách - 
dětské TFA Velké Karlovice 

Dne 7. 7.  v 21:00 hod. u zbrojnice v Tísňavách - 
noční TFA Velké Karlovice 

Dne 9. 7. v 11:00 hod. u zbrojnice v Tísňavách - 
O Valašský širák 

Dne 2. 9. v 9:00 hod. rozhledna Sůkenická - 
dětský závod Schody Sůkenická 

Dne 2. 9. v 13:00 hod. rozhledna Sůkenická . 
TFA Sůkenická.                                                                

                                                                                   (lv)

http://www.valachy.cz/golf
http://www.tydenkultury.cz
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     Začátek všech koncertů  je v 19:00 hodin.  
                         (za každého počasí) 

Kapely 2023 

  7. 7.         SLÁVEK JANOUŠEK A KAPELA 
14. 7.         A.M.ÚLET 
21. 7.         THE ADDAMS SISTERS 
28. 7.         EPY DE MYE 
  4. 8.         MARKÉTA BUREŠOVÁ ZPÍVÁ ŠANSON 
11. 8.         MALINA BROTHERS 
18. 8.         JAMAIR 

Vstupné dobrovolné, minimálně 100,- Kč. 

POZVÁNKY, TIPY

ZVONICE NA SOLÁNI 
24. 6. – 22. 8. 2023 
24. Malířské cesty okolo Soláně 
– výstava obrazů nežijících 
malířů spojených se Zvonicí. 
Výstava soch a kreseb 
k životnímu jubileu 
MgA. Martina Gaji 
10. – 15. 7. 2023 Malířská škola 
na Soláni 
12. 8. 2023 Mezinárodní 
folklórní festival Léto na Soláni 
2023 
19. – 17. 10. 2023 Salón 
Valašských výtvarných umělců

Informační centrum 
a Karlovské muzeum  

Rádi bychom vás pozvali na 
další akce, které se budou 
konat v našem areálu: 

• 8.  7.  2023 Hrnčířský den 

• 3. – 6. 8. 2023 Setkání 
řezbářů 

• 3.8.2023 Řezbářská 
výstava / vernisáž 
(výstava potrvá do 
19.11.2023) 

• 4. 8. 2023 koncert 
skupiny BUTY 

• 6.8.2023 Karlovská pouť
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KONCERT SKUPINY BUTY 
KDY/ 4. 8. 2023 v 19:00 hod. 

KDE/amfiteátr u Muzea ve Velkých Karlovicích

NENECHTE SI UJÍT !!!  
Předprodej vstupenek od 24. 7. 2023 v IC Velké Karlovice.


